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Ce firme au ales studenții admiși în fruntea listelor la Facultatea de Drept și cum au

fost primii pași în profesie | Azi, despre avocatura vazuta „din interior”, alaturi de

Maria Copilau, premianta anului 2019 devenita Associate în echipa de Litigii de la

Schoenherr: Anii de stagiatura sunt un capitol nou, frumos, dar în același timp,

provocator și plin de teste zilnice, în cadrul carora trebuie sa dai dovada în primul

rând de responsabilitate. Îmi doresc sa ma autodepașesc zilnic și sa îmi dezvolt

pasiunea fața de Drept

Noile generații de avocați vin puternic din spate, fiind dornice sa învețe, sa se perfecționeze, sa se dezvolte.

Absolvenții de liceu, care mai ieri intrau printre primii la Facultatea de Drept a Universitații din București,

sunt acum parte din echipele celor mai importante firme din România. Maria Copilau se detașeaza în

galeria tinerilor straluciți, care promit sa performeze și sa mențina standardele la un nivel foarte înalt în

avocatura de business.Ea este avocat stagiar la Schoenherr și Asociații SCA, marturisind ca a ales sa se

alature acestei echipe datorita calitații profesioniștilor dreptului cu care știa ca urmeaza sa lucreze,

prestigiului firmei și, nu în ultimul rând, proiectelor complexe și interesante desfașurate. 

În anul 2019, Maria Copilau intra prima la Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București, cu un punctaj

de 92 la examenul de admitere. Succesul de atunci a fost o încununare a unui efort susținut pe tot parcursul anilor

de școala. Totodata, rezultatul acesta a obligat-o sa se implice și mai mult, iar bursa pe care a primit-o a fost

dovada ca potențialul muncii sale poate conduce la rezultate deosebite care o pot ajuta sa atinga cariera de succes

dorita.

La vremea respectiva a marturisit, pentru 

Biz

Lawyer, ca nu ia în calcul posibilitatea de a studia în strainatate,

motivând ca a susținut dintotdeauna învațamântul și posibilitațile de dezvoltare din România. „Cred ca noi, tinerii,

putem oferi o schimbare prin implicare civica”, puncta Maria.

Astazi, dovedește ca a avut dreptate, fiind unul dintre tinerii care pot contribui semnificativ la dezvoltarea țarii în

care s-a nascut.

În linia întâi a avocaturii de business

Maria Copilau trecut cu ușurința de la viața de student la cea de profesionist în domeniul dreptului. Examenul de

admitere în avocatura nu i s-a parut a fi unul foarte dificil, cu toate ca a avut un nivel de dificultate puțin mai

ridicat în comparație cu ultimii doi ani. „Viziunea mea asupra dificultații este una pur subiectiva, influențata, cel

mai probabil, de pregatirea temeinica și efortul semnificativ pe care l-am depus pe tot parcursul studiilor în cadrul

Facultații de Drept, Universitatea din București. Ultimele luni de pregatire înainte de examen au fost, însa,

esențiale pentru ca au așezat în mod structurat materia studiata pentru examen, cu un program zilnic de studiu de

aproximativ 10-12 ore”, povestește tânara.

Maria mai spune ca un altfel de „examen”, mai dificil, a fost procesul psihologic din timpul pregatirii în aceste
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ultime luni, pentru ca presiunea examenului de admitere în profesie poate îngreuna menținerea echilibrului

emoțional. „Lipsa acestui echilibru poate influența negativ randamentul activitații de pregatire. De aceea, mi-am

creat o tehnica de automotivare zilnica prin a-mi aminti cât de pasionata sunt de Drept. Cu toate acestea, examenul

de admitere în profesia de avocat este unul în mod obiectiv destul de dificil, având în vedere datele privind rata de

promovabilitate, respectiv doar 23,6% dintre candidații care au susținut examenul anul acesta au reușit sa îl

promoveze. De aceea, necesita o pregatire temeinica și susținuta pentru a avea perspective de promovare.

Pregatirea este un drum sinuos ce poate fi facilitat prin organizare riguroasa a materiei pe zile și pe ore”,

completeaza avocatul.

Dupa depașirea acestei etape, gândurile care o însoțesc pe Maria în acest prim pas în cariera sunt pline de fervența

și de curiozitatea de a dezvolta cât mai multe dintre abilitațile profesionale necesare.

Tânara este conștienta de faptul ca o cariera în avocatura impune o pregatire intensa pe tot parcursul vieții,

informații noi pe care le acumulezi zilnic, dar anii stagiaturii sunt cu siguranța foarte importanți în drumul catre

atingerea țelurilor profesionale. „Sunt entuziasmata sa patrund în aceasta frumoasa profesie, care este mai degraba

un stil de viața, pentru ca implica necesitatea de a lucra în permanența pentru propria instruire”, susține

interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Intrarea într-o echipa care activeaza în linia întâi a avocaturii de business reprezinta un mare avantaj pentru ea.

„Probabil ca visul oricarui avocat stagiar este acela de a se forma într-o firma de avocatura de prestigiu, așa cum

este Schoenherr și Asociatii SCA. Debutul într-o astfel de firma creeaza premisele acumularii unei experiențe

profesionale, învațând de la unii dintre cei mai buni profesioniști ai dreptului”, amintește tânara.

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

Face parte din echipa de litigii a firmei Schoenherr

Calatoria sa alaturi de Schoenherr a început în 2022, atunci când a derulat doua stagii de practica în cadrul acestei

firme. Experiența acestor stagii de practica a convins-o ca își dorește profesia de avocat cu adevarat, cu precadere

pe cea de avocat litigant. „Avocații pe care i-am întâlnit în practica mi-au oferit încredere și m-au învațat cu multa

rabdare și profesionalism multe aspecte importante din activitatea curenta ca avocat. Sunt tare bucuroasa ca aceste

persoane mi-au devenit colegi, acum având și eu un loc în echipa de litigii a firmei. Primii pași în avocatura sunt

mai ușor de parcurs alaturi de oameni dispuși sa-ți ofere sprijin în dificultațile etapei de debut. Astfel ca cele mai

importante criterii au fost reprezentate de calitatea oamenilor și proiectelor care aveau sa puna bazele carierei mele

de avocat”, detaliaza Maria Copilau.

Înca de când a decis ca vrea sa devina avocat, i-a fost clar ca va opta pentru a se alatura unei echipe de litigii, iar 
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Schoenherr are cea mai potrivita echipa de litigii pentru ceea ce își dorește Maria și pentru felul sau de a fi.

„Coordonatorii sunt foarte atenți și au multa rabdare în a ne explica pas cu pas ce e de facut. Simt ca învaț lucruri

noi și valoroase zilnic, ceea ce ma face sa fiu foarte entuziasmata la începutul fiecarei zile la birou. Astfel ca

sprijinul oferit este unul real, ce ne ajuta sa creștem profesional într-un ritm susținut”, detaliaza tânara.

Nu și-a dorit sa aleaga un mediu de lucru în care nu i se permite sa își exprime ideile și sa de dezvolte. Din punctul

sau de vedere, latura umana este deosebit de importanta. „Un aspect important pentru mine în a alege echipa de

avocați de litigii careia urma sa ma alatur a ținut de faptul ca aici avocaților stagiari li se ofera ocazia sa mearga la

termene de judecata. Spun ca e important pentru mine pentru ca în cadrul instanțelor, la ședințele de judecata, se

stabilește contactul real cu viața de avocat de litigii”, completeaza tânara.

A rezonat cu echipa din care face parte acum înca din perioada stagiilor de practica, atunci când toți colegii sai au

motivat-o sa aduca un aport, oricât de mic, la proiectele în curs de la acel moment. „Echipa Schoenherr este

antrenata de pasiune pentru drept și de un spirit deschis, elemente care se regasesc și în felul meu de a fi. Avocații

stagiari sunt primiți foarte calduros la Schoenherr, atmosfera generala fiind una placuta. De asemenea, exista o

serie de programe de training ca parte a procesului de integrare în echipa foarte bine organizate, pe care le-am

parcurs”, subliniaza avocatul.  

Dupa ce a trecut toate aceste etape, din punctul în care se afla acum, Maria Copilau marturisește ca așteptarile

i-au fost confirmate, dar atrage atenția ca aspectul financiar nu i se pare un element important în activitatea unui

avocat stagiar. „În aceasta perioada, ceea ce valoreaza cu adevarat este experiența profesionala acumulata, care,

daca este de înalta calitate, de la buni profesioniști, se va transpune ulterior în câștiguri, atunci când ești desavârșit

ca avocat”, nuanțeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

 

Avocatura vazuta „din interior”

Vazuta „din interior”, avocatura i se înfațișeaza Mariei drept o matematica sau o știința care rezolva problemele

oamenilor.

„De aceea este nevoie de efort, pasiune și implicare totala în exercitarea profesiei. Întotdeauna mi-a placut sa

lucrez cu și pentru oameni, deci consider ca aceasta profesie  mi se potrivește cu adevarat, pentru ca te provoaca

zilnic la a gasi soluții ce influențeaza aspecte importante din viața unor persoane, fie ele fizice sau juridice.

Raționamentul juridic și cunoștințele acumulate trebuie sa fie într-un continuu proces de dezvoltare pentru a gasi

cele mai bune soluții. De aceea, așa cum spuneam, avocatura este un stil de viața care trebuie sa-ți surâda și caruia

sa simți ca i te poți adapta. În plus, un lucru prețios pe care l-am învațat în scurta mea experiența ca avocat este ca

organizarea timpului este cheia”, argumenteaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Din punctul sau de vedere, gradul de integrare a unui absolvent de Drept pe piața muncii depinde de la caz la caz.

Conteaza cât efort a fost dispus sa depuna în facultate și daca este obișnuit cu un stil de viața în care sa studieze

continuu. De asemenea, conteaza și daca a derulat stagii de practica pentru a-și da seama cu adevarat ce i se

potrivește și în ce arie de practica vrea sa profeseze. „Totuși, un factor exterior ce îngreuneaza  integrarea tuturor

absolvenților este diferența dintre teoria și practica domeniului juridic. Aceasta problema decurge din cadrul

facultații, unde consider ca ar fi nevoie de mai multa aplecare catre practica”, atenționeaza avocatul.

În etapa actuala, Maria Copilau continua sa învețe lucruri noi zilnic, simțind ca se dezvolta, iar avocatura este
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profesia care i se potrivește. „Mult timp mi-am dorit sa devin magistrat, dar ulterior, am analizat mai bine plusurile

și minusurile celor doua profesii și am ales ce am simțit ca e mai potrivit pentru mine. Anii de stagiatura sunt un

capitol nou, frumos, dar în același timp, provocator și plin de teste zilnice, în cadrul carora trebuie sa dai dovada în

primul rând de responsabilitate. Îmi doresc ca în aceasta perioada (și nu numai) sa ma autodepașesc zilnic și sa îmi

dezvolt pasiunea fața de Drept, pasiune pe care o regasesc, în egala masura, și la colegii alaturi de care lucrez”,

concluzioneaza Maria Copilau, azi avocat pe poziția de Associate la Schoenherr & Asociații.

Opiniile unor profesioniști care ocupa poziții de     top    în          departamentele juridice ale unor companii

importante, pe platforma www.in-houselegal.ro. Urmarește temele dezvoltate  de     avocați   sau     membri      ai

comunitații In-houseLegal și propune      subiecte.
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